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Podzim se svými rozmary a náladami se 
s námi pomalu loučí. Děti z Mateřské školy 
v Morkovicích se o něm již mnoho dozvědě-
ly a užily si těch pravých podzimních rado-
vánek. Teď se netrpělivě těší a připravují na 
zimu. Dobře ale ví,že je potřeba postarat se 
i o zvěř v lese. A právě v tomto období nás 
každoročně navštěvuje odborník na slovo 
vzatý - revírník pan Roman Konečný. I ten-
tokrát nás navštívil a přivezl s sebou spous-
tu obrázků, mysliveckých trofejí a kožešin. 
Nezapomněl ani na mysliveckou výzbroj 
a výstroj. Bez flinty, mysliveckého klobou-
ku, dalekohledu a psa by se poutavé vyprá-
vění pana revírníka určitě neobešlo. Děti 
naslouchaly pozorně  jeho vyprávění o lese, 
poznávaly zvěř na obrázcích, dozvěděly se, 
jak je potřeba  pečovat o zvěř v zimě. Teď už 
vědí, komu nejvíce chutnají kaštany a kdo si 
smlsne na bukvicích či senu. Všechny děti 
čekaly také praktické úkoly. Vyzkoušely si 
tak, co si zapamatovaly. Poznávaly zvířát-
ka, kožešiny, lesní plody. Označovaly názvy 
loveckou výzbroj. Za odměnu dostal každý 
puzzle s motivem lišky nebo veverky, pas-
telky a nechyběla ani sladká tečka. Podzimní 
dopoledne v naší mateřské škole bylo záslu-
hou pana revírníka opravdu pestré a pro děti 
zajímavé. Potěšilo nás pozvání na Hoštický 
revír, které jistě přijmeme a využijeme mož-
nost uvidět vše na vlastní oči. Rádi bychom 
touto cestou ještě jednou poděkovali panu 
Romanu Konečnému, revírníku z Lesní sprá-
vy Bučovice, za jeho ochotu, aktivní přístup 
a snahu předat i těm nejmenším dětem kou-
sek lásky k přírodě.

 učitelky MŠ Morkovice

Drogu, chápeme-li pod tímto termínem 
omamnou či psychotropní látku, můžeme 
definovat dvěma hlavními znaky: 

1. Jedná se o látku, která má psychotropní 
efekt, tj. ovlivňuje nebo mění naše vnímání 
a prožívání reality. Změna se nejčastěji týká 
emočního (citového) prožívání. Jednotlivé 
látky vyvolávají charakteristickou změnu 
emočního stavu. Změna bývá obyčejně pří-
jemná, ale nemusí to být pravidlem. 

2. Druhým znakem nezbytným pro 
to, abychom nějakou látku mohli označit 
jako drogu, je schopnost vyvolat závislost. 
Závislostní potenciál je také charakteris-
tický pro každou látku. Některé vyvolávají 
závislost relativně snadno (například hero-
in), u jiných látek se závislost vyskytuje spí-
še výjimečně (kanabinoidy, LSD). 

Pestré Podzimní doPoledne

drogová Problematika

  Příjemné prožití vánočních a novoročních svátků, 
mnoho štěstí, zdraví a spokojenosti

v roce 2008

přeje Městský úřad Morkovice - Slížany

pokračování na str. 8
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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ MĚSTSKÉHO ZASTUPITELSTVA

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MĚSTA MOrKOVIcE – SLÍžANy č. 7 

KONANÉHO DNE 21. 11. 2007 V 17.00 HOD. 
V ZASEDAcÍ MÍSTNOSTI MĚSTSKÉHO úřADU 

V MOrKOVIcÍcH – SLÍžANEcH

I. Při zahájení bylo přítomno 14 členů městského zastupitelstva
 Omluvena:  Ing. Marie Pěnčíková

 Návrhová komise:  Zdeněk Frkal, Monika Ševčíková
 Ověřovatelé zápisu: Petr Šimčík, Mgr. Milan Budín

Program: 
 1. Zpráva o plnění usnesení
 2. Zpráva o činnosti rady
 3. Rozpočtové opatření č. 8
 4. Rozpočet města Morkovice-Slížany na rok 2008
 5. Záměr využití průmyslové zóny na výstavbu solární elektrárny
 6. Dohoda o podmínkách zřízení stavby „Silnice II/428 : Morko-

vice - Slížany, průjezdní úsek“
 7. Územně analytické podklady
 8. Umístění zpomalovacích prahů na ul. 17. listopadu a Školní
 9. Zřízení přechodu pro chodce na ul. Nádražní u hřbitova
 10. Žádost o změnu územního plánu
 11. Zpráva o přípravě stavby víceúčelové stezky v koridoru zrušené 

trati
 12. Majetkoprávní úkony
  a) žádosti o prodej pozemku p.č. 1202/1 v k.ú. Morkovice
  b) koupě pozemků p.č 1369/4, 1369/9, 1369/10 a 1811/28 v k.ú. 

 Morkovice
  c) darování pozemků p.č. 1369/5, 1517/23, 1811/29 a 1856/5  

 v k.ú. Morkovice
 13. Stanovení peněžitých plnění poskytovaných osobám, které ne-

jsou členy zastupitelstva, za výkon funkce člena výborů.

Program byl schválen jednomyslně.

  Před projednáváním programu poděkoval Mgr. Horák panu 
Jarmilu Blešovi za padesát bezplatných odběrů krve.

II. Projednávání programu
  Vzhledem k účasti zástupců firmy Wintter spol. s r. o. byl 

přednostně projednán bod č. 5
 5. Záměr využití průmyslové zóny na výstavbu solární elektrárny

  Firma Wintter Bantice projevila zájem vybudovat na ploše 
průmyslové zóny (6,5ha mezi cestami na Počenice a Uhřice 
za čerpací stanicí MARS) solární elektrárnu. Zástupci této 
firmy seznámili přítomné se svým záměrem.

  Zástupce firmy Wintter p. Vaculík – Solární elektrárna využí-
vá sluneční energii, kterou přeměňuje na elektrickou energii. 
Nejednalo by se o žádnou monstrózní stavbu. Byly by zde 
nainstalovány solární panely. Zaměstnali bychom čtyři  pra-
covníky (údržba+ostraha). Finanční přínos pro město by byl 
cca 150.000,- Kč ročně.

  Solární elektrárna nevydává žádný hluk ani emise. Solární 
panely  neoslňují.

J. Jablunka – Kde je taková nejbližší elektrárna?
p. Vaculík  – Nejbližší solární elektrárna je v Dubňanech 

u Hodonína.
Mgr. Horák – Uvažovali jsme o možnosti vytvořit novou prů-

myslovou zónu na jiném vhodném místě – např. pole naproti 
vjezdu do Agrodružstva na ulici Komenského.  Byl by zde ale 
problém s vykoupením pozemků.

Ing. Bleša – Stávající průmyslová zóna je v nabídce Czechinves-
tu teprve rok. Myslím si, že bychom měli ještě počkat a tuto 
lokalitu dál nabízet. Bylo by potřeba řešit především neza-
městnanost. 

F. Valenčík – Jak by tato  elektrárna ovlivnila dodávky el. energie 
pro naše město?

p. Vaculík – Veškerou vyrobenou el. energii bychom dodávali 
firmě E-ON, dodávky pro město by stavba nijak neovlivnila .

Z. Frkal – Na jakou dobu byste uzavřeli nájemní smlouvu na 
pozemky?

p. Vaculík – Přibližně na 15 – 20 let. To je doba finanční návrat-
nosti této investice. Jsme připraveni poskytnout zájemcům 
bližší informace.

Z. Frkal – Je něco nového v jednání s Czechinvestem?
Mgr. Horák – Do jara 2007 jednalo s městem několik zájem-

ců o výrobu, od jara ale Czechinvest nabídl pouze další  dva 
zájemce o stavbu solární elektrárny.

P. Tlach – Částka 150.000,- Kč jako příjem pro město je koneč-
ná?

p. Vaculík – Záleží na výkupních cenách energie.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města ukládá radě města před-

ložit návrh smlouvy o zřízení solární elektrárny na pozem-
cích průmyslové zóny.

Hlasování: 13 členů městského zastupitelstva hlasovalo pro 
návrh. Ing. Jan Bleša byl proti návrhu.

Návrh byl přijat.

 1. Zpráva o plnění usnesení
•	 Do	dnešního	dne	nebyla	podepsaná	kupní	smlouva	s	manžely	

Štelcovými, Slížany 159. Prozatím se nedostavili k podpisu 
smlouvy.

•	 Byla	 podepsaná	 darovací	 smlouva	 na	 pozemky	 p.č.	 512/6	
a p.č. 512/34 s paní Miladou Teuchnerovou, Morkovice 447.

•	 Byla	 podepsaná	 darovací	 smlouva	 na	 pozemky	 p.č.	 512/10	
a p.č. 460/1 s panem Navrátilem, Slížany 151 a s paní Stehlí-
kovou, Brno – Bohunice 526/1.

•	 Nebyla	podepsaná	darovací	smlouva	na	pozemky	p.č.	2037/18	
a p.č. 508/41 s paní Dosoudilovou, Slížany 141.

•	 Byla	podepsaná	kupní	smlouva	na	pozemek	p.č.	395/1	v	k.ú.	
Slížany s panem Martinem Lyskem, Slížany 61.

•	 Byla	podepsaná	smlouva	o	smlouvě	budoucí	na	pozemek	p.č.	
1183/2 s manžely Kubíčkovými, Morkovice 599.

•	 Byla	 podepsaná	 kupní	 smlouva	 s	 Jihomoravskou	 plynáren-
skou a.s. na prodej plynovodu na ul. Jabloňová.

•	 Ing.	Bleša	Oldřich,	Brno	524/1	a	RNDr.	Blešová	Marie,	Brno	
416/69 od podpisu kupní smlouvy na pozemky 905/1, 905/4 
a 905/5 odstoupili.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu 
o plnění usnesení.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.
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 2. Zpráva o činnosti rady za období 12.9. – 11.11.2007
 Rada města schválila:

•	 organizační	schéma	MěÚ
•	 dodavatele	stavby	„Kanalizace	Uhřická“	firmy	Rastislav	Palík
•	 převod	31	500	Kč	z	rezervního	fondu	ZŠ	do	investičního	fondu
•	 změnu	závazných	ukazatelů	rozpočtu	ZŠ
•	 změnu	závazných	ukazatelů	rozpočtu	MŠ
•	 smlouvu	o	zřízení	práva	odpovídajícímu	věcnému	břemenu	

s E.ON – kiosek T12 (vedle AB Agrodružstva)
•	 uzavření	 kupní	 smlouvy	 na	 pozemek	 pod	 stavbou	 RD	 na	

pozemku p.č. 1177/2 v k.ú. Morkovice s manž. Foltýnovými
•	 dodavatele	 stavby	 „Oprava	 sociálního	 zařízení	 na	 hasičské	

zbrojnici“ – Palík Rastislav
•	 dodatek	č.	2	ke	smlouvě	o	spolupráci	při	tvorbě,	aktualizaci	

a správě digitální technické mapy
•	 odpisový	plán	MŠ	na	rok	2007
•	 výjimku	z	počtu	dětí	ve	třídách	MŠ
•	 SOD	na	akci	„Umělý	trávník	III.	generace	–	dokončení“
•	 výši	příspěvku	na	částečnou	úhradu	neinvestičních	nákladů	

na žáka v ZŠ, a to 3 500 Kč/žák
•	 pokyn	k	nastavení	rozpočtového	limitu	na	akci	„Umělý	tráv-

ník III. generace“
•	 příkaz	k	provedení	inventur
•	 rozpočtové	opatření	č.	6	(45	400	Kč	na	integraci	azylantů)
•	 návrh	kupní	smlouvy	s	Hanhart	Morkovice	na	prodej	domu	

na pozemku p.č. 1406/12
•	 využívání	objektu	býv.	poklady	letního	kina	jako	skladu	pře-

kážek pro skateboarding
•	 investiční	záměr	na	I.	etapu	rekonstrukce	kláštera	(víceúčelo-

vý sál)
•	 dodatek	 č.	 1	 ke	 SOD	 s	 firmou	Wachal	 na	 rekonstrukci	 kláš-

tera (provedení stav. úprav víceúčelového sálu v hodnotě 
2 000 000 Kč)

 Rada města vzala na vědomí:
•	 zprávu	o	vyúčtování	provozu	koupaliště
•	 zprávu	 o	 přípravě	 víceúčelové	 sportovní	 stezky	 v	 koridoru	

zrušené trati
 Rada města pověřila:

•	 místostarostu	vydáváním	stanovisek	města	ke	zřizování	vjezdů
 Rada města neschválila :

•	 žádost	p.	K.Handla	o	změnu	vyhrazeného	parkovacího	místa
•	 žádost	Vl-	Bayera	o	úhradu	výsadby	před	rodinným	domem	

žadatele.
Z. Frkal – Rada schválila návrh smlouvy s firmou Hanhart Mor-

kovice na prodej domu. Jaký bude další postup?
Mgr. Horák – Připravit návrh smlouvy uložilo radě zastupitel-

stvo, návrh je tedy hotový, ale dotace na rekonstrukce bytů 
ministerstvo zrušilo, a proto rada k dalšímu projednávání 
tento bod nepředkládá.

Návrh usnesení:  Zastupitelstvo města schvaluje zprávu o čin-
nosti rady města.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

 3. Rozpočtové opatření č. 8
  Rozpočtového opatření č. 8 tvoří přílohu č. 2007-7/1a. Nově 

jsou navrženy akce: oprava sociálního zařízení hasičské 
zbrojnicce 150 000 Kč a oprava ÚT na tribuně 150 000 Kč. 
Dále jsme obdrželi žádost FC o mimořádnou dotaci – příloha 
č. 2007-7/1b.

Z. Frkal – Jaká je celková cena za vybudování hřiště s umělým 
povrchem?

Mgr. Horák –V roce 2007 se proinvestovalo 14,507  mil. Kč, 
v roce 2006 šla dotace přes FC a z účetnictví města se tedy 
nedá zjistit.

Mgr. Horák – Město obdrželo žádost FC Morkovice o dotaci ve 
výši 150.000,- Kč.

  Vzhledem k mírné zimě  existuje finanční rezerva v dota-
ci na sportovní halu. Bylo by možné poskytnout dotaci ve 
výši 100.000,- Kč. Zbylých 50.000,- Kč bychom museli ubrat 
z nějaké jiné kapitoly rozpočtu.

  Navrhuji schválit dotaci ve výši 100.000,- Kč.     
Z. Frkal – Já bych doporučil schválit 150.000,- Kč.
F. Valenčík - Jak je vyřešená údržba umělého trávníku?
Mgr. Horák – V současné době jednáme o tom, jaká technika se 

bude kupovat.
Z. Frkal – Vhodná technika, kterou nabízí Agrostroj Prostějov 

by stála cca 700.000,- Kč. (traktor 480.000,- Kč  + potřebné 
příslušenství  tj. fréza, vláčení, rozmetadlo na solení)

Ing. Bleša – Chtěl bych být  informovaný o technice, která se 
bude kupovat.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové 
opatření č.8 ve znění přílohy č. 2007-6/1a.

  Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí dotace ve výši 
100.000,- Kč pro FC Morkovice.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

 4. Rozpočet města Morkovice – Slížany na rok 2008
  Návrh rozpočtu města Morkovice-Slížany na rok 2008 tvoří 

přílohu č. 2007-7/2.
 Hlavní investiční akce: 

2212 komunikace – Slížany průtah (2 250 000 Kč), Kolaříkova 
III (2 300 000 Kč), Jabloňová (2 200 000 Kč), Olejna (400 000 
Kč), chodník Havlíčkova (200 000 Kč)

2321 odp. vody – přepojování RD na novou kanalizaci (Slížany)  
(750 000 Kč)

3421 dětská hřiště – Hliník (50 000 Kč), nové hřiště Slížany 
(150 000 Kč)

3429 koupaliště – změna technologie – využití plynného chlóru 
(100 000 Kč)

3612 rekonstrukce BD – výměna oken v BD 703 (400 000 Kč)
3613 zdravotní středisko –vlastní zdroje na rekonstrukci 

(2 000 000 Kč)
Ing. Bleša – Co všechno je zahrnuto v částce 2 250 000,- Kč - 

komunikace Slížany?
Mgr. Horák – Je to podíl města na rekonstrukci, město bude platit 

obrubníky a chodníky. VaK bude hradit  rekonstrukci kanaliza-
ce cca 4 000 000,- Kč. Ředitelství silnic Zlínského kraje zaplatí 
rekonstrukci cesty cca 10 000 000,- Kč. Uvedené částky tvoří 
zhruba polovinu nákladů, zatím se ale jedná jen o odhady pro-
jektanta, podobně jako u ostatních inv. akcí.. V dokumentaci pro 
stavební řízení už budou přesnější částky. 

  Rekonstrukce byla původně naplánovaná ve dvou etapách. 
Je ale možné, že ŘSZK bude chtít provést celou rekonstrukci 
v roce 2008.

Ing. Bleša – V jakém stádiu je dokumentace na rekonstrukci 
kláštera?

Mgr. Horák – Máme dokumentaci pro stavební povolení. Prová-
děcí dokumentace se zpracovává.

Z. Frkal – Bylo by možné celkovou částku 200 000,- Kč urče-
nou na hřiště ve Slížanech rozdělit po dohodě s komisí na 
100 000,- Kč na Hliník a 100 000,- Kč na nové hřiště?

Mgr. Horák – Záleží na rozhodnutí komise.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočet města 
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Morkovice-Slížany na rok 2008 ve znění přílohy č. 2007-6/2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

 6. Dohoda o podmínkách zřízení stavby „Silnice II/428 : Mor-
kovice - Slížany, průjezdní úsek“ – příloha č. 2007-7/3 upravuje 
vztahy mezi městem a ŘSZK při přípravě, realizaci a následném 
narovnání majetkových vztahů.
P. Šimčík – Jak se bude během rekonstrukce silnice ve Slížanech 

řešit průjezdnost?
Mgr. Horák – Některé úseky budou objízdné po zpevněných 

komunikacích, jiné ale ne. Práce budou probíhat za úplné 
uzavírky. Samozřejmě se bude muset postupovat tak, aby 
vznikaly co nejmenší problémy. Jednáme o tom, aby pevný 
materiál z odstraněné staré cesty  byl využitý na zpevnění 
polních cest.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje Dohodu o pod-
mínkách zřízení stavby „Silnice II/428 : Morkovice - Slížany, 
průjezdní úsek“.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

 7. Územně analytické podklady
  V současné době zahájil pořizovatel (MěÚ Kroměříž) práci 

na územně analytický podkladech. Použitý termín je vysvět-
len v §26 stavebního zákona:

  § 26
  Územně analytické podklady
(1) Územně analytické podklady obsahují zjištění a vyhodnoce-

ní stavu a vývoje území, jeho hodnot, omezení změn v území 
z důvodu ochrany veřejných zájmů, vyplývajících z právních 
předpisů nebo stanovených na základě zvláštních právních 
předpisů nebo vyplývajících z vlastností území (dále jen 
„limity využití území“), záměrů na provedení změn v úze-
mí, zjišťování a vyhodnocování udržitelného rozvoje území 
a určení problémů k řešení v územně plánovací dokumentaci 
(dále jen „rozbor udržitelného rozvoje území“). 

(2) Náležitosti obsahu územně analytických podkladů stanoví 
prováděcí právní předpis.

Z. Frkal – Bylo by dobré územní plán členům zastupitelstva 
vytisknout.

Mgr. Horák – Tisk územního plánu je složitý, zvláště části Slíža-
ny, protože ta dosud není v digitální podobě, pokusíme se tisk 
zajistit.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zahájení 
prací na pořízení územně analytických podkladů.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

 8. Zpomalovací prahy na ulici 17. listopadu – příloha č. 2007-7/4
  Na zasedání je třeba rozhodnout, zda zastupitelstvo požaduje 

z pohledu bezpečnosti chodců a z pohledu plynulosti provo-
zu umístění všech tří prahů. (V místě přechodu dětí přes ces-
tu u DPS a z obou stran v místě přechodu přes cestu ve spodní 
části ulice Školní a před administrativní budovou ZD.)

Z. Frkal – Navrhuji schválit alternativu č. 1 – tj. umístění všech 
tří navrhovaných prahů.

M. Pátík – Když umístíme práh pod kopec na ulici Školní, je 
možné, že se tam bude zadržovat voda.

Mgr. Horák – Práh na ulici Školní by být nemusel, cesta je úzká 
a vede do zatáčky, auta tam jezdí pomalu. 

F. Valenčík – Souhlasím s umístěním prahů i na ulici Školní.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje umístění zpo-

malovacích prahů č. 1, 2 a 3 dle přílohy č. 2007-7/4 na ul. 
17. listopadu a Školní.

Hlasování: Pro návrh hlasovalo 9 členů městského zastupitel-
stva. Mgr. Horák, J. Jablunka, Mgr Kříčková, M. Pátík a M. 
Procházka se zdrželi hlasování.

Návrh byl přijat.

 9. Varianty řešení přechodu pro chodce na ul. Nádražní u hřbi-
tova

varianta 1

varianta 3

varianta 2

   Rada města doporučuje k dalšímu projednávání řešení dle 
varianty 1, protože výrazně zlepšuje výhled pro chodce pře-
cházejícího směrem ke hřbitovu – chodec i řidič se spatří 
mnohem dřív.

Ing. Bleša – Měla by být řešena možnost parkování především 
při „Dušičkách“.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje jako podklad 
pro další jednání směřující ke zřízení přechodu pro chodce 
na ul. Nádražní variantu č. 1.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

 10. Žádost o změnu územního plánu
  Městský úřad obdržel žádosti p. Fránka  o změnu územního 

plánu (mezi ul. Nová, Hanhartem a ČOV) na plochu pro stav-
bu rodinných domů.

Pozemky, na kterých je požadována změna ÚP se nachází v hra-
nicích zastavitelného území a jsou ve vlastnictví žadatele. 
V případě souhlasu žadatele s úhradou nákladů na změnu ÚP 
doporučuje rada žádost schválit.

Z. Frkal – V blízkosti je průmyslová zóna (hluk), ČOV (zápach). 
V okolí rybníků je neporušená příroda.

Mgr. Horák – Problematická část ČOV, ze které se může za urči-
tých podmínek šířit zápach, by se měla v budoucnu zastřešit. 
Měření hluku je již dohodnuté.

Z. Frkal – Musela by se rozšířit příjezdová komunikace.
Ing. Bleša – Kdo by řešil  napojení na inženýrské sítě?
Mgr. Horák – I když povolíme změnu územního plánu, není 

úhrada inženýrských sítí povinností města.
Ing. Bleša – Za jakou cenu město prodává své pozemky na stav-

bu RD?
Mgr. Horák – Za 100,- Kč/m2.
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Z. Frkal – Je možné, aby došlo ke změně územního plánu i bez 
souhlasu městského zastupitelstva.

Mgr. Horák – Bez souhlasu městského zastupitelstva není změ-
na územního plánu možná.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje pořízení změny 
územního plánu dle žádosti pana Luboše Fránka s podmín-
kou, že žadatel uhradí náklady na pořízení. této změny.

Hlasování: 11 členů městského zastupitelstva hlasovalo pro 
návrh. Z. Frkal, P. Šimčík a P. Tlach se zdrželi hlasování. 

Návrh byl přijat.

 11. Zpráva o přípravě stavby víceúčelové stezky v koridoru zru-
šené trati
  Přípravou výstavby stezky pověřily obce na trati bývalé dráhy 

město Morkovice-Slížany, a to na žádost pracovníků Správy 
železniční dopravní cesty, kteří chtěli jednat pouze s jedním 
partnerem. Pro přípravu a realizaci by bylo nejlépe, kdyby 
obce byly již vlastníky majetku zrušené dráhy. Prodej je ale 
zatím v jednání, které postupuje jen velmi pomalu.

a) Nájemní smlouva – příloha č. 2007-7/5
  Odkup majetku trati se dá provést nejdříve za 1,5-2 roky. 

Nájemní smlouva je navržena proto, abychom mohli zahájit 
přípravu už nyní. Smlouva umožní práce na vydání staveb-
ního povolení (umožňuje SŽDC vydat souhlas vlastníka se 
stavbou) a současně umožňuje žádat o dotace (řeší udržitel-
nost projektu). Město nepředpokládá zahájení práce před 
odkoupením majetku. Ustanovení smlouvy, která řeší stav, 
kdy práce byly zahájeny před odkoupením majetku jsou ve 
smlouvě z důvodu pokrytí rizik plynoucích z ustanovení 
občanského zákoníku v případě, že město postaví stezku bez 
odkoupení majetku zrušené trati.

b) Technické parametry stezky
  Stezka je navržena v šířce 2 m a délce 11 593 m s povrchem 

asfaltobeton a zábranami proti vjezdu automobilů. Zbývající 
prostor bude doplněn ornicí a bude provedeno osetí a výsad-
ba keřů a stromů.

c) Financování
  Náklady jsou tvořeny dvěma položkami – odkup majetku 

a vlastní stavba stezky.
  Ministerstvo financí požaduje kupní cenu ve výši odhadu trž-

ní ceny, tj. 4,1 mil. Kč za celou trať. Město jedná se SŽDC 
o ceně 2 mil. Kč, ministerstvo financí tuto dohodu pravděpo-
dobně zablokuje a my budeme muset zaplatit požadovaných 
4,1 mil. Kč. Předpokládaný výzisk za koleje je 3 mil. Kč, za 
těchto předpokladů by podíl města na odkupu majetku byl 
625 000 Kč (jde především o pozemky o výměře 43 164 m2 – 
cena je tedy 14,48 Kč/m2)

  Náklady na výstavbu stezky jsou odhadnuty na 20 mil. Kč. 
Při 90% dotace (SFDI, kraje) je tedy podíl obcí 2 mil. Kč. Tato 
částka je rozdělena podle dvou kritérií – délka trati na katas-
trálním území obce a počet obyvatel obce. Na město Morko-
vice-Slížany připadá podíl 859 000 Kč.

Přehled podílů na nákladech u obcí, které se podílejí na pro-
jektu:

odkup stavba odkup + stavba
Dřevnovice -76 029,94 Kč 150 014 73 983,81 Kč
Nezamyslice 164 699,21 Kč 381 206 545 905,46 Kč
Tištín 175 759,79 Kč 281 889 457 648,61 Kč
Koválovice-Osičany 110 124,82 Kč 128 048 238 172,48 Kč
Prasklice 87 864,37 Kč 131 016 218 879,87 Kč
Uhřice 74 335,23 Kč 68 737 143 072,33 Kč
Morkovice-Slížany 625 108,02 Kč 859 091 1 484 198,95 Kč
Celkem 1 161 861,50 Kč 2 000 000 3 161 861,50 Kč

Se stavbou dlouhodobě nesouhlasí pan Tomáš Roubíček, Pančo-
cha a někteří další obyvatelé Pančochy. Požadují, aby v kori-
doru trati byla zřízena hypostezka – příloha č. 2007-7/6

T. Roubíček - Obdržel jsem studii cyklostezky, kde je jako jediný 
důvod jejího zřízení uvedena dostupnost památek a zvýšení 
fyzické zdatnosti obyvatelstva. Dostupnost památek se zhorší, 
protože býv. trať památka míjí a navíc dojde k likvidaci bio-
koridoru. Vybudování cyklostezky jsou zbytečně investované 
peníze.

Z. Frkal – Nebylo by možné vedle asfaltové cyklostezky vytvořit 
nezpevněný pás, který by se využíval jako hypostezka?

Mgr. Horák – Vedle asfaltového pásu bude po obou stranách  
nezpevněná upravená plocha, kterou bude možné využívat 
jako hypostezku.

Mgr. Horák navrhl, aby byla současně schválena změna územní-
ho plánu spočívajícího ve změně plochy železnice na plochu 
chodníky, pěší stezky, cyklostezky, hypostezky a plochy želez-
niční stanice na plochu podnikatelských aktivit.

Během projednávání bodu č. 11 se z další účasti na zasedání 
omluvil Ing. Jan Bleša.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje nájemní smlou-
vu ve znění přílohy č. 2007-7/5.

Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o přípravě stavby 
sportovní víceúčelové stezky v koridoru zrušené trati.

Zastupitelstvo města schvaluje pořízení změny územního plánu, 
která spočívá ve změně plochy železnice na plochu chodníky, 
pěší stezky, cyklostezky, hypostezky a plochy železniční stani-
ce na plochu podnikatelských aktivit.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

 12. Majetkoprávní  úkony
 a) žádosti o prodej pozemku p.č. 1202/1 v k.ú. Morkovice
  Pan V. Štětina a pan Z. Judas požádali město o prodej pozem-

ku p.č. 1202/1 v k.ú. Morkovice.
  Pan Judas potřebuje rozšířit prostory na skladování materi-

álu. Pokud bychom mu pozemek prodali, zablokujeme tím 
manželům Štětinovým přístup do zahrady. Zamezilo by se 
taky přístupu do farní zahrady. 

  Podobnou žádost projednávalo zastupitelstvo města již jed-
nou a prodej neschválilo.

Z. Frkal – Bylo by možné tento pozemek rozdělit tak, aby si kaž-
dý z nich koupil 1/2?

M. Pátík – Ať si každý z nich požádá o užívání poloviny pozem-
ku.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města neschvaluje prodej po-
zemku p.č. 1202/1.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.
b) koupě pozemků p.č. 1369/4, 1369/9, 1369/10 a 1811/28 v k.ú. 

Morkovice
  Jedná se o malé pozemky mezi cestou k ČOV a polem a poze-

mek tvořící část polní cesty kolem „Palováku“ .
c) darování pozemků p.č. 1369/5,  1517/23, 1811/29 a 1856/5 

v k.ú. Morkovice
  Pozemek mezi cestou k ČOV a polem, pozemek tvořící část 

polní cesty kolem „Palováku“, pozemek tvoří část polní cesty 
za stavebninami a pozemek tvořící část polní cesty na Pančo-
chu.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi pozemků 
p.č. 1369/4 ost. plocha o výměře 15 m2, p.č. 1369/9 ost. plo-
cha o výměře 1 m2, p.č. 1369/10 o výměře 7 m2 a p.č. 1811/28 
o výměře 30 m2 od paní Elišky Obručové, Morkovice 467 za 
1 060 Kč.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje přijetí daru, a to 
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pozemků p.č. 1369/5 ost. plocha o výměře 7 m2, p.č. 1517/23 
ost. plocha o výměře 26 m2, p.č. 1811/29 o výměře 17 m2 
a p.č. 1856/5 o výměře 32 m2 od manž. Karlík Viktor a Marie, 
Morkovice 305.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

 13. Stanovení peněžitých plnění poskytovaných osobám, které 
nejsou členy zastupitelstva, za výkon funkce člena výborů.
  Jedná se o stanovení  peněžitého plnění pro členy finanční-

ho výboru, kteří nejsou členy zastupitelstva. Tento výbor má 
mimo předsedkyni pět členů a schází se zhruba 10x do roka.

  Činnost dokládají zápisy z jednání. Návrh je vyčlenit  15 000,- 
Kč na  celý výbor a rok.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje peněžité plnění 
pro členy finančního výboru, kteří nejsou členy zastupitelstva 
v celkové částce 15 000,- Kč/rok.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

III. Diskuse
Z. Frkal - Jak to vypadá s vánoční výzdobou? Uskuteční se ohňo-

stroj?
Mgr. Horák – Výzdoba je téměř dokončena, na ohňostroj již ne-

jsou finance,  můžeme vyčerpat jen prostředky, které máme 
v rozpočtu.

M. Pátík – Kdybychom neschválili dotaci pro FC Morkovice, 
mohli jsme zaplatit ohňostroj.

R. Jablunková – V neděli 2. prosince  v 16.00 hod. proběhne na 
náměstí v Morkovicích společné rozsvícení vánočního stro-
mu. 

p. Polišenský – Poděkoval všem, kteří se podíleli na  výstavě ve 
Slížanech. 

p. Roubíček – Na Pančoše zhasínají dvě ze tří světel, už druhý 
rok se bavíme o odstranění vytvořené hráze, která je u pří-
stupové cesty na Pančochu a předseda Agrodružstva o tomto 
problému vůbec nevěděl.

Města a vesnice sváteční šaty si po roce oblékají,
v oživlých ulicích lidé si vzájemně zas ruce podávají.

Kéž chvíle pohody po celý další rok každý si připomíná,
ať život v přátelství, bez hněvu, bez hádek,

u nás svůj domov má.

RekonstRukce komunikace ve slížanech

V roce 2008 by měla být zahájena 
rekonstrukce komunikace a kanalizace ve 
Slížanech. Začátek rekonstruovaného úse-
ku je rozhraní katastrálních území Morko-
vice a Slížany a konec úpravy je na konci 
města ve směru na Troubky. Půjde o cel-
kovou rekonstrukci vozovky včetně úprav 
podloží (odvodnění) a o vybudování nové 
oddílné kanalizace (samostatná dešťová 
a splašková kanalizace) včetně kanalizač-
ních přípojek a úprav vedení vodovodu. 
Na základě výsledků jednání mezi Ředi-
telstvím silnic Zlínského kraje, společností 

Vodovody a kanalizace Kroměříž a městem 
Morkovice-Slížany je vytvořen předběžný 
harmonogram prací, které budou probíhat 
po několika úsecích za celkové uzavírky.

1. etapa: rekonstrukce mostku – před-
pokládané zahájení červen 2008

2. etapa: úsek od mostku po křižovatku 
k Hliníku, zahájení červen 2008

3. etapa: úsek od křižovatky k Hliní-
ku po katastrální hranici s Morkovicemi, 
zahájení srpen 2008

4. etapa: úsek od mostku po odbočku ke 
sv. Anně – rok 2009

5. etapa: úsek od odbočky ke sv. Anně 
po konec města – rok 2009

Přestože uvedený harmonogram je 
pouze předběžný, prosíme občany, aby 
s omezením dopravy počítali a např. plány 
na opravy rodinného domu apod. přizpů-
sobili plánované stavbě.

Mgr. Pavel Horák
starosta

žačky ZŠ moRkovice ve vídni

Podzimní prázdniny můžeme strávit i netradičně. To si ověřily 
některé žačky ze ZŠ Morkovice. V pátek 26. října 2007 časně ráno 
vyjela naše skupina s cestovní kanceláří Marion-Tour z Kroměříže 
a s p. uč. Albrechtovou směr Vídeň. 

Celá osádka nadšeně následovala průvodce pana Tomeška do 
vojenského nebo přírodovědného muzea, Hofburgu s president-
skými apartmány a parlamentem, do starobylé části města až 
k chrámu sv. Štěpána. Také okružní cesta Vídní byla velmi poučná 
a zajímavá díky perfektnímu výkladu pana Tomeška, který o Vídni 
zná opravdu všechno. Tak tedy vzhůru za poznáním, příště jedeme 
znovu! 

Mgr. Bronislava Albrechtová 
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místní akční skupina hříběcí hoRy, o.s. se hlásila 
do pRogRamu „leadeR čR 2007“.

Dne 20.7.2007 vyhlásilo MZe ČR Program „LEADER ČR 2007“. 
Mělo v něm podpořit 20 MAS se 100 projekty, zrealizovaných do 
konce r. 2007. Předpokladem byla zpracovaná Rozvojová strategie 
území a funkční MAS s právní subjektivitou. 

Žadatelé - příjemci podpory, mohli být:

- podnikatelské subjekty se zaregistrovanou zemědělskou nebo 
lesnickou činností, se sídlem nebo místem podnikání na území 
působnosti MAS, 

- obce, svazky obcí a neziskové organizace. 

Termín předání Záměrů na Mze v Praze bylo dne 8.8.2007. 

Na základě Usnesení VH MAS ze dne 29.6.2007 a rozhod-
nutí schůze Programového výboru ze dne 23.7.2007 vypracoval 
manažer záměr MAS Hříběcí hory nazvaný „Společně pro Hříběcí 
hory“ a na MZe v Praze jej dne 8.8.2007 předal Mgr. Pavel Horák. 
Záměr byl vypracován z důvodu krátké časové lhůty na realizaci 
projektů zpětnou metodou na základě 

9 předložených projektů obcí, podnikatelů a neziskového sekto-
ru. Podnikatelský záměr předložily obce Hoštice, Chvalnov-Lísky, 
Střílky, město Morkovice-Slížany, neziskové organizace: Nadace 
Živoucí světlo a Sdružení Jóga v denním životě, podnikatelé: Mot-
rans Střílky, s.r.o., Koryčansko a.s., soukromí zemědělci Novák 
Vlastimil, Ing. Petr Galatík a Ing. Jež. Celková výše požadované 
dotace činila 3.965.000,- Kč. 

Při vypracování záměru pomohli p. Ing. Jaroslav Kočí: Výpis 
historických a turistických zajímavostí jednotlivých obcí a Mgr. 
Ota Foltýn ml.: vypracoval a připravil do tisku celou jednu přílohu 
Národní přírodní památky na území obou mikroregionů. Oběma 
za pomoc upřímně děkuji.

Vyhodnocení všech Záměrů proběhlo na MZe v Praze dne 
4.9.2007 komisí 11 posuzovatelů. Náš záměr podle písemné zprávy 
od Ing. Zemanové posuzovaly dvě komise ve dvou dnech: 

- 14. 8. komise ve složení Ing. arch. K. Homolková a H. Havelková, 
84 získaných bodů,

- 20. 8. komise ve složení Ing. I. Dejmal, Ing. J. Postránecký, 64 
získaných bodů.

Hodnocení komisí se rozcházelo především v 5. kritériu: Mezi-
regionální nebo mezinárodní spolupráce. První komise tento bod 
ohodnotila 4 body (váha 5, tj. 4x5=20 bodů), druhá komise 1 
bodem (váha 5, tj. 1x5=5 bodů). Celkový rozdíl v hodnocení komi-
semi činil 20 bodů. V případě stejného hodnocení oběma komise-
mi (s lepším výsledkem 84 bodů) bychom obdrželi 168 bodů a byli 
bychom na 21. až 23. místě, které se stalo místem postupovým 
s nadějí na dotaci, která v tomto kole činila 2,5 mil. Kč. Dotace byla 
určená na realizaci projektů vybraných komisemi MAS a zrealizo-
vaných do konce roku 2007.

Mezi kraji byl nejúspěšnější kraj Královehradecký: z 5 přihlá-
šených MAS se dostaly 4 MAS, kraj Olomoucký: z 9 přihlášených 
MAS se dostalo do Leadru ČR 7 MAS.

Celkem bylo přihlášeno do programu 57 MAS z celé ČR. Nako-
nec bylo vybráno 24 MAS, každá s dotací 2,5 mil. Kč. Celková dota-
ce z MZe byla navýšena z 50 mil. na 60 mil. Kč.

MZe ČR dne 8.10.2007 vyhlásilo letošní druhé kolo příjmu 
žádostí o dotace z „Programu rozvoje venkova ČR na období 2007-
2013“, viz. http://www.mze.cz/. Program časem poběží ve čtyřech 
osách, z nichž pro nás je určena osa IV. Leader. Naše MAS se může 
do letošního podzimního kola PRV přihlásit do 21.12.2007 v Pra-
ze na MZe ČR . Předtím je zapotřebí provést změnu statutárního 
zástupce MAS. Na vypracování „Strategického programu Leader 
2007-2013“ pracujeme. V případě vybrání naší MAS do PRV ČR 
dostaneme příležitost realizovat svůj „Strategický plán Leader roz-
voje území“ obou mikroregionů, budou na našich vebových strán-
kách www.hribecihory.cz zveřejněny výzvy pro podání podnikatel-
ských záměrů subjektů našim komisím. Zda jsme byli vybrání se 
dovíme v květnu příštího roku.

Členy naší MAS jsou nyní obce: Cetechovice, Chvalnov-Lísky, 
Dřínov, Pačlavice, Střílky, Troubky-Zdislavice, Zdounky a město 
Morkovice-Slížany. 

Z neziskových organizací: Občanské sdružení na záchranu 
barokního hřbitova ve Střílkách, Nadace Jóga v denním životě, Jed-
nota OREL Koryčany. 

Ze ziskového sektoru to je firma Motrans Střílky s.r.o. a další 
podnikatelé nebo zaměstnanci z různých oborů. Novým předsedou 
byl na jednání Valné hromady MAS HH, o.s. dne 21.11.2007 zvolen 
pan Mgr. Otakar Foltýn st., zástupce obce Střílky. Doplněna byla 
rada a komise MAS.

Spolupráci jsme navázali s „Centrem pro komunitní práci střed-
ní Moravy“ v Přerově za účelem vzdělávání a informování členů 
a občanů našeho území.

Dlouhodobým společným cílem nás všech by měla být výstavba 
cyklostezky vedoucí údolím pod Chřibami ze Zdounek do Koryčan 
a napojení na ni většiny obcí mikroregionů.

Zde bude nutná spolupráce všech zainteresovaných obcí, pod-
nikatelů a hlavně pomoc politiků při získávání financí na jejich 
výstavbu.

Partnerství jsme navázali s MAS Kyjovské Slovácko v pohybu 
a MAS Buchlov.

Plánujeme obdobnou spolupráci navázat se sdružením „Kro-
měřížsko-sdružení pro cestovní ruch“ a MAS na Slovensku, Kypru 
a Maltě.

Plánujeme více finančně využívat i našeho sídla pro koná-
ní besed, přednášek aj. společenských akcí, na které Vás budeme 
srdečně zvát. Sledujte prosím naše vebové stránky, na kterých 
budou informace zveřejněny.

S přáním pevného zdraví, požehnaných svátků vánočních, hod-
ně úspěchů, štěstí a zdraví v novém roce 2008 Vám všem přeje

Ing. Jan Šušlík , manažer MAS HH, o.s. 

Poděkování
Pracovníci i uživatelé Sociálních služeb Pačlavice by chtěli tímto co nejsrdečněji poděkovat panu  ing. Ladislavu Tesařovi st., 
který ve svém volném čase je vždy ochotný přijet a zahrát na harmoniku v domově pro seniory, ale i na akcích mimo domov. 

Patří mu za to velký dík.
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Na okraj by se slušelo podotknout, 
že „droga“ v českém jazyce správně zna-
mená upravenou surovinu nerostného, 
rostlinného, nebo živočišného původu, 
která je určena k přípravě léku. Termín 
droga, který označuje omamnou, nebo 
psychotropní látku, vznikl nesprávným 
překladem anglického termínu drugs = 
léky všeho druhu, léčiva. Někdy se uvá-
dí dělení drog na tvrdé a měkké. Mezi 
měkké drogy patří např. čaj, káva, hašiš, 
marihuana. Mezi tvrdé drogy patří např. 
LSD, kokain, pervitin, extáze, opium, 
kodein, lysohlávky, toluen atd. 

V současné době člověk vyhledává 
drogy zejména proto, že po jejich požití 
dochází ke změnám prožívání skutečnos-
ti. Je veselý, prožívá různé sny (halucina-
ce), netíží jej žádné problémy a podobně. 
Nejrizikovější skupinou osob jsou děti. 
Může se stát komukoliv z nás, respekti-
ve komukoliv z našich dětí, že jim může 
drogu někdo nabídnout. Ale pozor! 

I jedna dávka na vyzkoušení je veli-
ce nebezpečná, protože dotyčný (dítě) 
nemá zkušenosti s dávkováním, neví, 
jak je droga kvalitní. Okamžikem, kdy 
dítě zkusí jednou drogu vzít, může být 
partou nabádáno či nuceno, aby v bra-
ní drogy pokračovalo. To vše může mít 
za následek problémy ve škole, s rodiči, 
kamarády a zůstane mu jen parta, kde 
se berou drogy. Následně mohou při-
jít problémy se zákonem a co je vůbec 
nejhorší, zdravotní potíže. O tom, zda 
někdo podlehne lákadlu jménem droga, 
si rozhoduje sám. Nikdo nemůže jiného 
k této činnosti nutit. V případě, že se dítě 
setká s drogou, je pro něj lepší, aby si 
našlo jiné kamarády, přestalo chodit do 
party, kde se začaly brát drogy, přečetlo 
si nějakou knihu o drogách, popovída-
lo si o drogách s rodiči, učiteli ve škole 
případně vyhledalo pomoc odborníka, 
který se drogovou problematikou zabývá 
(viz níže).

Že dítě bere drogy, zjišťuje většina 
rodičů až po několika měsících a někdy 
i letech od prvních experimentů. Užívá-
ní je zcela pochopitelně tajeno a masko-
váno. Přímé viditelné příznaky spojené 
s užitím drog, jako jsou např. zčervenání 
očí po kouření marihuany, nesouvislá 
a bizarní řeč po halucinogenech, toluenu 
nebo i marihuaně a hašiši, zrychlená řeč 
po stimulačních drogách, zápach po ředi-
dlech vycházející z úst, se totiž odehrávají 
mimo rodinu a doma již není nic poznat. 
Obecně lze říci, že přímé užití drogy je 
obtížněji rozpoznatelné než u alkoholu, 
zvláště, jde-li o malé dávky. Jednoznačně 
průkazné je nalezení samotné drogy, sto-
py po vpiších nebo příslušenství k výro-

bě a používání drog, To se ale většinou 
stává až v případech, kdy jsou oslabeny 
obranné mechanismy utajování a droga 
je již v životě člověka výrazněji přítomna. 
Pokud experimenty s drogou přecházejí 
v pravidelnější užívání, lze zachytit tako-
véto nejčastější signály:

- neodůvodněné střídání nálad, smutek 
a naopak veselí 

- neobvyklá nevyrovnanost, podráždě-
nost a agresivita 

- nadměrná vyčerpanost a snadná una-
vitelnost, neobvyklá ospalost 

- ztráta chuti k jídlu a výraznější hu-
bnutí 

- ztráta koníčků, zájmů, zhoršený pro-
spěch ve škole

- změna přátel a hodnot 

- změny v oblékání a úbytek péče o ze-
vnějšek 

- časté lži a tajnůstkářství 

- zamykání se v pokojíčku, koupelně, na 
záchodě 

- nevysvětlené ztráty peněz, prodej 
osobních věcí nebo věcí z bytu

Je důležité nedělat předčasné závěry, 
neboť řada těchto příznaků je společná 
změnám, které v období dospívání nastá-
vají. Vy nejlépe znáte své dítě, a podle 
toho můžete určit, zda je vaše podezření 
odůvodněné či nikoli. 

Když zjistíte, že vaše dítě drogu vzalo, 
je značný rozdíl mezí tím, jde-li o první 
experimenty nebo již o pokročilejší stá-
dia. To se dozvíte spíše při klidném roz-
hovoru a otázkami typu „co se ti na tom 
líbí, co ti to dává, čím tě to přitahuje“, než 
když se budete ptát „proč, jakým způso-
bem a jak často“ to dělá. Tím také více 
rodiče mohou porozumět důvodům, kte-
ré k užití drogy vedou. Většina mladých 
lidí, kteří drogy vyzkoušejí, své rozhod-
nutí - mnohdy ovlivněné přáteli - neo-
pakuje, anebo po určitém období experi-
mentování sama s drogami přestane. 

Vytvoření atmosféry strachu a nedů-
věry může spíše situaci zkomplikovat 
a vést dítě k úniku od rodiny. 

Celkově pak mohou tyto problémy 
převážit nad těmi, které byly spojené 
s výchozím stavem. Situaci nelze nepod-
ceňovat, ale také není nutné ji zbytečně 
dramatizovat. 

Nic neřešící vůči dítěti je proto: 

- vyčítat, jak to mohlo vůbec udělat 

- vyhrožovat neadekvátními tresty a záka-
zy, kterými jen posilujete pocit neodpo-
vědnosti a nekompetence dítěte 

- strašit tím, že skončí jako narkoman

- obviňování dítěte, že je zlé a špatné, 
a nerozlišování mezi ním a jeho cho-
váním, které odmítáte 

- kázání, proslovy, přednášky o správ-
ném chování 

Naslouchejte, co vám říká, co je pro 
ně významné a důležité, co mu drogy 
přináší. Pochopíte-li příčiny, proč dělá 
to či ono, můžete mu i účinněji pomo-
ci. Možná se takto vyrovnává s nějakým 
handicapem, chce někomu imponovat, 
bylo pro něj obtížné odmítnout svým vrs-
tevníkům, nudí se, cítí se doma osamělé 
nebo tak reaguje na rodinné konflikty. 
Nebo si chtělo samo na sobě vyzkoušet, 
jak opravdu drogy chutnají a co dělají. 

Buďte pozorní k tomu, co říká 
a neskákejte mu do řeči. Možná se vám 
jeho důvody mohou zdát nepodstatné 
a malicherné, pro vašeho potomka však 
mohou mít velký význam. Udržujte kon-
takt, mluvte spolu a ukažte, že vaše zjiš-
tění není důvod, abyste si narušili vzá-
jemné vztahy. Dejte dítěti pocítit, že jste 
připraveni s ním problém řešit. Vynuco-
vání si rozhovorů a nenadálý nadměrný 
zájem a péče jsou ale stejně nepříjemné 
jako dlouhodobé napjaté ticho. Zkuste si 
představit, jak by vám bylo, kdyby se vaši 
rodiče dozvěděli něco podobného, a co 
by vám pomohlo tuto situaci společně 
překonat. Vyjádřete svůj postoj k drogám 
a jasně jej odlište od postoje k dítěti. Vaše 
dítě potřebuje vědět, že jej máte i nadále 
rádi, ale to, co se vám nelíbí, z čeho máte 
strach, je jeho užívání drogy. 

A kde se můžete obrátit o radu nebo 
zjistit jakékoliv informace o vašem 
problému? Prakticky v každém větším 
městě existují K centra. V Kroměříži je 
toto středisko v ulici Ztracená č.63, tel. 
573-336569, terénní pracovník K centra 
dojíždí pravidelně i do Morkovic. Dále 
je možno vyhledat pomoc na dětském 
oddělení Psychiatrické léčebny v Kromě-
říži, tel. 573-314111 či v Pedagogicko-
psychologické poradně v Kroměříži, ulice 
Jánská č. 197, tel. 573-338949. O pomoc 
či radu se můžete obrátit i na příslušníky 
Policie ČR. Dobrým zdrojem informací 
je internet, kde je spousta internetových 
stránek, zabývajících se poradenskou čin-
ností. Mezi ně patří např. drogový infor-
mační server www.drogovaporadna.cz 

prap. Zuzana Bartošová,  
npor. Ing. Zdeněk Štelc

obvodní oddělení Policie ČR v Morkovicích

pokračování ze str. 1
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inFoRmace Z městskÉho Úřadu

!  Upozornění  !
Upozorňujeme občany, že v pondělí 31. 12. 2007 bude městský 
úřad otevřen od 8.00 do 12.00 hodin, a to pouze kancelář matriky. 
Ostatní odbory budou přes vánoční svátky uzavřeny.

Také místní knihovna upozorňuje čtenáře, že bude po dobu vánoč-
ních svátků uzavřena.

Ředitelství základní školy v Morkovicích oznamuje rodičům, že 
bude základní škola z technických důvodů ve dnech 3. a 4. ledna 
2008 uzavřena. Výuka bude zahájena od 7. ledna 2008. 

?   Oznámení   ?
Naše město má dlouhodobě vedenou kroniku formou kronikář-
ských zápisů významných událostí v průběhu jednotlivých let.
Zásluhu na těchto zápisech má pan Viktor Karlík, který byl kroni-
kářem 40 let.
Od roku 2004 se město snaží najít nového kronikáře. 
Žádáme tímto naše spoluobčany, kteří by měli zájem a chtěli v této 
záslužné činnosti pokračovat, aby se přihlásili na městském úřadě 
v Morkovicích-Slížanech.

Občanské průkazy
Dle nařízení vlády č. 612/2004 Sb., kterým se stanoví lhůty pro 
výměnu občanských průkazů bez strojově čitelných údajů,  končí 
dne 31. prosince 2007 platnost občanských průkazů bez strojově 
čitelných údajů vydaných do 31. prosince 1998.  Dne 31. prosince 
2008 končí platnost občanských průkazů bez strojově čitelných 
údajů vydaných do 31. prosince 2003. 
Občané narození před 1. lednem 1936 nemusí provést výmě-
nu dosavadních občanských průkazů, pokud v nich není doba 
ukončení platnosti vyznačena konkrétním datem (tzn. je zde 
uvedeno „bez omezení“) a nedošlo ke změně údajů zapsaných 
v občanském průkazu, např. změna trvalého pobytu, rodinného 
stavu, apod. 

Při výměně občanského průkazu bez strojově čitelných údajů za občan-
ský průkaz se strojově čitelnými údaji se nevybírá správní poplatek 

Při vydání nového občanského průkazu je občan povinen předložit:
•	 dosavadní	OP	a	1	fotografii	
•	 rodný	list,	oddací	list,	rozsudek	o	rozvodu	manželství	s	naby-

tím právní moci, příp. úmrtní list manžela nebo manželky 
– v případě změny údajů v OP 

•	 pokud	je	důvodem	pro	vydání	nového	OP	změna	nebo	dopl-
nění některého údaje zapisovaného do OP, je občan povinen 
předložit též doklad o této změně (např. potvrzení o změně 
trvalého pobytu, potvrzení o změně stavu sňatkem, doklad 
o získaní titulu nebo vědecké hodnosti, rozsudek o rozvodu 
manželství s razítkem nabytí právní moci, úmrtní list manžela 
apod.) 

Občan zbavený způsobilosti k právním úkonům nebo občan 
s omezenou způsobilostí k právním úkonům předloží navíc roz-
hodnutí soudu o zbavení nebo omezení způsobilosti k právním 
úkonům a občanský průkaz opatrovníka s dokladem o ustanovení 
opatrovníkem.

Za občana mladšího 15 let žádá o vydání OP jeho zákonný zástup-
ce nejdříve 60 dnů před dovršením 15 let věku, nejpozději v den 
dovršení 15 let. 

K žádosti o vydání prvního OP v 15 letech musí žadatel předložit:
•	 rodný	list	
•	 1	fotografii	
•	 osvědčení	o	státním	občanství	ČR		nebo	platný	cestovní	pas

K žádosti o vydání prvního občanského průkazu je podle záko-
na č. 328/1999 Sb., o občanských průkazech, ve znění pozdějších 
předpisů, nutné předložit doklad o státním občanství ČR, což je  
platný cestovní pas nebo osvědčení o státním občanství ČR, které 
vydává Krajský úřad Zlínského kraje se sídlem ve Zlíně, Tř. T. Bati 
21. Žádost o toto osvědčení je možné podat prostřednictvím Měst-
ského úřadu Morkovice - Slížany v kanceláři matriky a evidence 
obyvatel, vyřízení trvá 30 dnů. K žádosti je zákonný zástupce dítěte 
povinen předložit rodný list dítěte, oddací list a rodný list zákon-
ného zástupce.
Občanský průkaz se vyhotoví občanovi do 30 dnů ode dne předložení 
všech dokladů potřebných pro jeho vydání příslušnému úřadu.

Žádost a doklady může za občana předložit i jím pověřený zástup-
ce, vyhotovený OP si však musí každý občan vyzvednout osobně 
proti podpisu. 

Vedle povinných údajů je možné na žádost občana zapsat do OP 
tzv. nepovinné údaje:

•	 označení	 absolventa	 vyšší	 odborné	 školy,	 akademický	 titul,	
stavovské označení, jiný titul absolventa vysoké školy nebo 
vědeckou hodnost (doložit VŠ diplom nebo jiný doklad 
opravňující užívat titul nebo vědeckou hodnost) 

•	 jméno,	příjmení	a	rodné	číslo	manžela	(doložit	oddacím	lis-
tem a dokladem o rodném čísle manžela – rodný list nebo 
OP) 

•	 jméno,	příjmení	a	rodné	číslo	dítěte	do	18	let	(doložit	rodným	
listem dítěte) 

Poplatky podle zákona č.368/1992 Sb., o správních poplatcích, ve 
znění pozdějších předpisů:

- vydání nového občanského průkazu za průkaz poškozený, 
zničený, ztracený, odcizený nebo za průkaz obsahující neo-
právněně provedené zápisy, anebo vydání občanského prů-
kazu na žádost občana z důvodu zápisu nepovinných údajů 
(manžel, děti, titul), popř. z jiného osobního důvodu zaplatí 
občan 100,- Kč (předmětem poplatku není vydání nového 
OP z důvodu provedení změn povinných údajů - změna sta-
vu nebo bydliště a současně jsou provedeny i zápisy nepovin-
ných údajů na žádost občana).

 
Sociální reformy
Od 1. ledna 2008 dochází k řadě významných změn v sociál-
ní oblasti. Jednou z nich je zrušení příspěvku na zvýšené životní 
náklady /francouzské hole a jiné kompenzační pomůcky/. Posla-
neckou sněmovnou byl přijat zákon č. 261/2006 o stabilizaci veřej-
ných rozpočtů, tzn. první etapa reformy veřejných financí. Senátem 
tento zákon prošel 19. září 2007 a 5. října 2007 ho podepsal prezi-
dent ČR.
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V posledních letech se stále častěji setkáváme s problémem, kterým 
je poranění o pohozené injekční jehly. Tyto injekční jehly odha-
zují na veřejných prostranstvích většinou injekční uživatelé drog 
a tím bezprostředně ohrožují osoby, které se o ně náhodně poraní. 
O použité injekční jehly se dospělí obvykle poraní při práci anebo 
rekreaci, děti při hře na pískovišti či v parcích.  

OPATŘENÍ, KTERÁ BYSTE MĚLI UDĚLAT PŘI PORANĚNÍ 
O POHOZENOU INJEKČNÍ JEHLU:

•	 Bezprostředně	 po	 poranění	 nechte	 ranku	 co	 nejdéle	 volně	
krvácet. Krvácení sníží dávku viru. Ranku nemačkejte.

•	 Po	 zastavení	 krvácení	 ranku	 důkladně	 vymyjte	 vodou	
a mýdlem a ošetřete desinfekčním roztokem – nejlépe Jodi-
solem nebo 0,2% Persterilem. Tyto roztoky mají antiseptický 
a protivirový účinek.

•	 Co	nejdříve	vyhledejte	praktického	lékaře,	lékaře		hygienické	
stanice nebo se  přímo obraťte na nejbližší infekční  oddělení 
nemocnice s poliklinikou

A kde se můžete obrátit o radu nebo zjistit jakékoliv informace 
o Vašem problému?  Prakticky v každém větším městě existují 
K centra. V Kroměříži je toto středisko v ulici Ztracená. Terén-
ní pracovník K centra dojíždí pravidelně i do Morkovic. Dále je 

možno vyhledat pomoc na dětském oddělení Psychiatrické léčeb-
ny v Kroměříži, tel. 573 314 111 či Pedagogicko-psychologické 
poradně v Kroměříži, ulice Jánská, tel. 573 338 949. Dobrým zdro-
jem informací je internet, kde je  spousta internetových stránek, 
zabývajících se poradenskou činností. Mezi ně  patří např. drogový 
informační server www.drogovaporadna.cz

Opatření, která byste měli udělat při poranění 
o pohozenou injekční jehlu

pečovatelská služba – služba, kteRá je tu pRo vás

Budou to téměř tři roky, co naše měs-
to zřídilo pečovatelskou službu, kterou 
mohou využívat občané celého  mikrore-
gionu Morkovsko. Tento region zahrnuje 
město Morkovice - Slížany, obce Počenice, 
Tetětice, Dřínov, Věžky, Uhřice, Prasklice, 
Pornice, Pačlavice, Lhotu, Litenčice, Kun-
kovice, Nítkovice a Hoštice. 

Za tuto dobu využilo pečovatelskou 
službu již více než stovka našich spoluob-
čanů a jejich počet stále roste. V největ-
ší míře je využívána služba -  pomoc při 
zajištění stravy pro seniory a invalidní 
důchodce. Ti mají možnost odebírat obědy 
ze Základní nebo Mateřské školy Morkovi-
ce nebo z Agrodružstva Morkovice. Obča-
né Pačlavic a okolí zase z Ústavu sociální 
péče v Pačlavicích. Cena za rozvoz jednoho 

oběda je 7,- Kč. Dále vám naše pečovatelka 
může zajistit odvoz k lékaři nebo po úřa-
dech,  provést nákup, menší či větší úklid 
a pomoci  při osobní hygieně. Dále posky-
tujeme i doplňkovou službu – pedikúru.

Naším cílem je umožnit občanům  žít co 
nejdelší dobu  běžným způsobem života ve 
svém domácím prostředí. Při plánování služ-
by vycházíme z individuálních potřeb a přání 
každého jednotlivce a naši zaměstnanci jsou 
povinni je plně respektovat. Zaručujeme 
všem odborný přístup, diskrétnost, porozu-
mění a ohleduplnost. Řídíme se souborem 
standardů platných pro naše sociální služby, 
který je pro občany zpřístupněn na stránkách 
našeho města – www.morkovice-slizany.cz. 
v sekci „radnice“.

Potřebujete-li v některých výše zmi-
ňovaných úkonech  pomoci, ostych určitě 
není na místě.

Naši zaměstnanci jsou tu pro vás a jsou 
vám plně k dispozici. Budeme rádi, když 
se na nás obrátíte a my vám pomůžeme 
alespoň částečně vyřešit některé vaše 
problémy.

Kontaktovat nás můžete telefonicky na 
čísle Městského úřadu Morkovice-Slížany 
573370006 nebo  u pečovatelky na telefonu 
573370034.

A na závěr ještě jedna rada. Nabízí-li vám 
někdo pomoc při zprostředkování takových 
služeb a žádá od vás peníze, nikdy mu je 
nedávejte! Nevěřte podvodníkům, protože 
systém sociálních služeb takto nefunguje.

Úřad na cestě k lidem
Od 1. ledna 2008 bude na městském úřadě v Morkovicích – 
Slížanech zřízeno pracoviště Czech POINT – Český Podací Ově-
řovací Informační Národní Terminál,který by měl zredukovat pří-
lišnou byrokracii ve vztahu občan –veřejná správa. V současnosti 
musí občan navštívit několik úřadů k vyřízení jednoho problému.
Toto pracoviště bude sloužit jako asistované místo výkonu veřejné 
správy, umožňující komunikaci se státem prostřednictvím jedno-
ho místa, tak aby „obíhala data, ne občan“. Bude zajišťovat ověřené 
výstupy z Obchodního rejstříku, Katastru nemovitostí a Živnos-
tenského rejstříku. Dále je plánován i výstup z Rejstříku trestů.

Poplatky za nakládání s odpady – 2008
Výše poplatků za nakládání s odpady zůstane pro rok 2008 stejná 
jako v roce letošním, a to:
DOMÁCNOST:
Jednočlenná 500,-
Dvoučlenná 900,-
Trojčlenná  1 100,-
Čtyř a pětičlenná 1 250,-
Šesti a vícečlenná 1 370,-
Poplatky se začnou vybírat od února 2008.
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výstava – histoRie  slížan

Období dušiček je spojeno nejen se vzpomínkami na naše blíz-
ké, ale také s návraty do rodného města nebo do místa, kde žili naši 
předkové.

Komise při radě města Morkovice-Slížany uspořádala ve dnech 
26. 10. - 28. 10. 2007 a poté pro velký zájem i ve dnech 2. 11. 
- 4. 11. 2007 

v prostorech slížanské knihovny výstavu historických a časem 
poznamenaných fotografií, kronik a dobových předmětů. 

Expozici navštívilo kolem 400 občanů, kteří se nad školními 
kronikami a obrázky zachycujícími důležité události Slížan, mohli 
přesvědčit o skutečnosti, že si tato obec pro svou historii zaslouží 
pozornost a obdiv.

Ráda bych zde poděkovala Mgr. Haně Doleželové a paní Blance 
Uličníkové, které se na výstavě velkou měrou podílely a její přípra-
vě věnovaly spoustu volného času. Dále děkuji panu Karlu Blešovi 
za podklady a rady, starostovi města Mgr. Pavlu Horákovi za pří-
pravu fotografií a všem ostatním, kteří zapůjčili materiály pro tuto 
výstavu.

Ti, kteří se zasloužili o uspořádání této akce mohou být s ohla-
sem na ni spokojeni. Kdo ji viděl, měl pro ni jen slova chvály. O tom 
svědčí i zápisy do návštěvní knihy. A to je ta nejlepší odměna nám 
všem, kteří výstavu připravili.

Monika Ševčíková
předsedkyně komise

a jako moře byl tvůj žal!
Mladá žena, když je jí dvacet let. Čas 

téměř nevnímá. To si myslí, že i moře je jí 
jenom po kotníky.

Přijdou děti, které vodí do školky.

Ani se nenaděje a jdou do školy.

Čas letí, dcera se vdá, syn se ožení.

První šedivé vlasy žena snadno zakryje 
barvou a nadšeně vozí vnoučátka. Omlád-
ne s nimi, je šťastná, že je má. Zdá se jí, že je 
to jenom chvilka, co přišly na svět.

Kdepak, už jsou z nich školáci, mají své 
kamarády, spoustu zájmů.

Babička ustupuje do pozadí. Nezlobí 
se, ví, že takový je život. Více času věnuje 
teď, když nemá na starosti vnoučátka, své 
zahrádce. Život je pořád ještě hezký, občas 
o sobě dají vědět záda, ale to nic.

Až za čas, jako blesk z čistého nebe – je tu 
nemoc. Nemocná není babička, ale její muž.

Babiččiny vlasy v krátké době zbělaly, 
manželova nemoc je nevyléčitelná.

Po pohřbu je byt zoufale prázdný, stu-
dený tím, jak je vzorně uklizený, ale neživý. 
Noc je bez konce, jenom vzpomínky se valí 
jedna za druhou. Nic se nesmí považovat za 
samozřejmost, hodný a laskavý manžel byl 
vzácný dar osudu. Až teď si babička uvě-
domí nekonečnou velikost ztráty. Hodiny 
prostojí u hrobu toho, s kým prožila v kli-
du a bezpečí tolik let. Její děti jsou daleko, 
i když bydlí vedle v ulici. Nemají čas. Je to 
nepochopitelné, je to další rána osudu. To 
přece nemůže být pravda, kde je teď ta hol-
čička, mámin mazlíček? Kde je ten klou-
ček, kterého nosila v náručí? Je dlouhá řada 
nocí, kdy přemýšlí o tom, jak se z jejich dětí 
mohli stát sobci bez citu.

A mladí mají čas zajít do vinárny, na 
kulturní akce, zajet na grilování ke kama-
rádům, jen na mámu jim chvilka nezbývá. 
Děti jsou úplně slepé, nechtějí vidět starou 
ženu, která už nemá sílu.

Nenabídnou pomoc, považují za samo-
zřejmost, že ovoce a zeleninu jim babička 

donese domů.Stejně tak vajíčka a králičí 
maso.

A pak to přišlo – babička musí do 
nemocnice. Bojí se, co bude se slepičkami, 
co králíci.

Skutečnost je ještě horší, než její nejčer-
nější představy. Když se vrátí z nemocnice 
domů, dvorek je úplně prázdný. Mrazáky 
dětí jsou plné, mámino srdce úplně prázd-
né. Nechápe, jak jí to mohly její vlastní 
děti udělat, vždyť byla v nemocnici jenom 
týden. Jak to, že se jí napřed nezeptaly? 

Kde se stala chyba? Ani tolik milova-
ná vnoučátka si nevzpomenou na babič-
čin svátek a narozeniny. Na Vánoce jezdí 
rodiny mladých pravidelně na hory. Na 
Velikonoce taky.Jak vidíte, opravdu nema-
jí čas. Stihnou všechno, jenom návštěvy u 
maminky a babičky nikdy. A vůbec jim to 
nevadí, vždyť její slzy nevidí, její smutek 
taky ne. Na boží mlýny nevěří. Budou se 
divit, až je jednou po právu semelou!
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Pojistěte se 
a noste lyžařskou helmu.

úraz na horách v zahraničí 
může přijít pěkně draho.

Letošní zima už o sobě dala na chvíli vědět.  Sníh okusili první lyžaři. A jak je známo, s jídlem roste chuť. Mnoho z nás se již těší na dobře 
upravené sjezdovky a vybírá zimní dovolenou. V posledních letech stoupá zájem o zimní sporty nejenom na našich horách, ale zejména 
v Alpách. Nedostatečná příprava na zahraniční cestu by se nám však nemusela vyplatit, a to zvlášť je-li v ohrožení naše zdraví.

Zdravotní pojišťovna ministerstva vnitra ČR vychází ze svých dlouholetých zkušeností. Proto svým klientům před vycestováním 
do zahraničí vždy doporučuje uzavření cestovního připojištění. Čeští občané jsou již z valné většiny vybaveny tzv. kartou EHIC, tj. 
Evropským průkazem zdravotního pojištění. Tento průkaz je opravňuje k poskytnutí nezbytné zdravotní péče ve všech členských 
zemích EU. A to za stejných podmínek, jako místním pojištěncům. Avšak právě v deklarované rovnosti zacházení může být pro české 
turisty problém. V řadě zemí EU totiž existuje mnohem vyšší spoluúčast pacientů, nežli je tomu v ČR. Případná zdravotní komplikace 
v zahraničí by se mohla stát velkou finanční zátěží a znepříjemnit tak dovolenou celé rodině.

Pokud byste si kupříkladu zlomili nohu na svazích Francie, musíte si nejdříve uhradit ambulantní péči. Ta může přijít na 25 až 48 
EUR u specialistů za základní ošetření, léky zaplatíte v plné výši. Teprve poté se dostavíte do místní „zdravotní pojišťovny“, která vám 
z celkové částky uhradí pouze tu část, co místním pojištěncům, zbytek je na vaší peněžence. 

ZP MV ČR nabízí svým pojištěncům několik druhů zvýhodněného cestovního připojištění, a to včetně připojištění na zimní sporty. Uza-
vřením pojištění můžete předejít vaší případné finanční spoluúčasti v zahraničí a mít tak o starost méně při přípravách na lyžařský výlet. 

Uzavřené připojištění samozřejmě neznamená, že nemusíte dostatečně chránit své zdraví a předcházet úrazům. Zvláště dětem, 
které je někdy těžké přimět k disciplinované jízdě na lyžích, se doporučuje používat ochranné sportovní pomůcky, zejména helmu. 
Ani v této oblasti ZP MV ČR nezapomněla na své klienty. V rámci Programu rozšířené péče pro rok 2007 nabízí možnost příspěvku 
na zakoupení ochranné helmy pro zimní sporty až do výše 500,-Kč, přičemž konkrétní podmínky čerpání naleznete internetových 
stránkách www.zpmvcr.cz nebo na všech jejich pracovištích.

Pokud tedy i vy uvažujete o zimní dovolené na horách, neponechávejte nic náhodě a přijďte se k ZP MV ČR poradit. Vždyť zdraví 
je to nejcennější, co máme.

FotbalistÉ Fc moRkovice v polovině seZony

Po sestupu z divize do krajského přeboru se očekávalo, že se naše 
mužstvo mužů  bude pohybovat v horních patrech tabulky. Mužstvo však 
nenaplnilo očekávání svých příznivců a pohybuje se na opačném konci. 
Sehrálo několik smolných zápasů, kdy bylo lepší než soupeř, ale odešlo 
z nich bodově naprázdno. V zimní přestávce bude muset vedení klubu 
zapracovat na rozšíření úzkého kádru, jinak nás zřejmě bude čekat boj 
o záchranu. V mládežnických kategoriích je situace nejhorší za poslední 
roky. Jak dorostenecká, tak žákovská družstva se potýkají s nedostatkem 
hráčů a jen s výjimkou mladšího dorostu se pohybují na sestupových příč-
kách. Podmínky pro fotbal v Morkovicích se s otevřením hřiště s umělým 
trávníkem hodně zlepšily, ale ani to nepomáhá. Jakmile se objeví kvalitní 
hráč, okamžitě ho seberou kluby jako Kroměříž, Slovácko, Vyškov. Jenom 
v těchto klubech hraje 12 našich hráčů. Naopak stáhnout k nám nadějné 
hráče z okolních obcí, kde se hraje mládežnický fotbal, se nám přes dobré 
podmínky nedaří. Potom je kvalita mládežnického fotbalu u nás taková, 
jaká je. Jelikož výsledky mládeže se objevují jen v odborném tisku, uvádí-
me zde jejich výsledky. 

Podzimní tabulka krajského přeboru mužů 
 1. Chropyně 15 10 1 4 36:18 31 (7)
 2. 1.Valašský FC 15 9 4 2 33:17 31 (10)
 3. Spytihněv 15 8 5 2 32:15 29 (5)
 4. Uh.Brod 14 9 0 5 20:10 27 (6)
 5. Val.Meziříčí 15 7 4 4 25:19 25 (1)
 6. Dol.Němčí 15 7 3 5 24:24 24 (3)
 7. Val.Příkazy 15 5 6 4 27:24 21 (-3)
 8. Slušovice 15 6 2 7 25:25 20 (-4)

 9. Holešov 15 6 2 7 23:27 20 (-4)
 10. Hluk 15 6 1 8 18:27 19 (-5)
 11. Vigantice 15 4 6 5 24:29 18 (-6)
 12. Morkovice 15 4 4 7 29:29 16 (-5)
 13. Provodov 15 4 3 8 22:33 15 (-6)
 14. O.N.Ves 14 4 2 8 16:26 14 (-4)
 15. Kateřinice 15 4 2 9 18:30 14 (-7)
 16. Luhačovice 15 1 5 9 8:27 8 (-13)

Krajský přebor 2007/2008 -starší dorost podzim 2007
Datum Kolo Výsledek Střelci

1. 11. 8. Morkovice - Paseky Zlín 0:0  
2. 18. 8. O.N.Ves - Morkovice 2:2 Řezníček, Štolfa 
3. 25. 8. Morkovice – Podlesí 0:2  
4. 1. 9. Holešov – Morkovice 1:0  
5. 8. 9. Morkovice – Brumov 0:5  
6. 28. 10. Slušovice - Morkovice 2:1 Zapletal 
7. 22. 9. Morkovice – Karolinka : odloženo na jaro 
8. 29. 9. Valašský FC – Morkovice 2:1 Skácel 
9. 6. 10. Morkovice – Otrokovice 0:5  

10. 13. 10. Slavičín - Morkovice 2:1 Pajgr 
11. 20. 10. Morkovice – Napajedla 2:0 Tesák, Štolfa 
12. 27. 10. Chropyně – Morkovice 6:0  
13.  3. 11. Morkovice - Luhačovice 1:2 Zápařka 

Po podzimu je družstvo st.dorostu na 13. místě s 5 body
pokračování na str. 14
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okRskovÉ kolo ve FloRbalu

běh emila Zátopka

Dne 31. října 2007 se uskutečnilo okrskové kolo ve florbalu. 
Zúčastnila se družstva z osmi škol okresu Kroměříž. 

Pořadí družstev: 

1. Gymnázium KM 

2. Slovan KM 

3. Zachar KM 

4. ZŠ Litenčice 

Do okresního kola v Holešově postupují první dvě družstva. 
Naši hoši ze ZŠ Morkovice tentokrát vypadli už v základní skupině. 
Poděkování za organizaci tohoto náročného turnaje patří učitelům 
Albrechtové, Hladné a Michovi.

pěvecký sboR cantus moRkovice ve Španělsku 
a ŠpanělÉ u nás

V polovině léta PS Cantus již podru-
hé navštívil v rámci výměnných koncertů 
Španělsko. Tentokrát přijal pozvání sboru 
Madrigalista z katalánského Mataró. Měs-
to přibližně o velikosti Olomouce, ležící 
přímo na pobřeží Středozemního moře asi 
20 km severně od Barcelony, nám nabídlo 
kromě nádherných pláží a moře také ukáz-
ku pravého jižanského temperamentu při 
právě probíhajícím týdenním karnevalu. 
Návštěva našeho sboru byla záměrně plá-
nována na toto období, kdy město bylo 
plné kulturních akcí a veselí a každý večer 
sliboval nevšední zážitky. Náš sbor přispěl 
v tomto programu svým velmi úspěšným 
koncertem, který navštívilo téměř 700 
posluchačů. 

Kromě karnevalu a bohatého programu 
v Mataró jsme měli možnost poznat také 
další velmi krásná a zajímavá místa v Kata-
lánsku. Jeden celý den jsme strávili v Barce-
loně, městě, které je pyšné na svého světově 
proslulého architekta Antoniho Gaudího, 
jenž v něm zanechal mnoho svých nádher-
ných staveb a jeho rukopis je vidět na mno-
ha místech nejen Barcelony a Katalánska. 
Navštívili jsme jeho nejslavnější a nejne-
obvyklejší stavbu v Evropě – kostel Sagra-
da Familia. Představuje největší Gaudího 
dílo plné symboliky, inspirované přírodou 

a snahou po originalitě. Stavba byla zahá-
jena v roce 1888 a protože je financována 
pouze z darů, doposud nebyla dokončena. 

Na závěr našeho pobytu jsme si mohli 
prohlédnout starobylý cisterciácký klášter 
Santa Maria de Poblet, který byl založen 
v roce 1151. Byl postaven v jednoduchém 
ale krásném raně gotickém slohu a stal se 
místem odpočinku králů. Měli jsme mož-
nost nahlédnout nejen  do historie klášte-
ra, ale i současného života mnichů. Jeho 
význam byl oceněn tím, že byl zapsán do 
Seznamu světového přírodního a kulturní-
ho dědictví UNESCO. 

Po prohlídce Pobletu následoval kon-
cert ve městě Surel, který byl slavnostním 
zakončením našeho pobytu v Katalánsku. 

Hned po návratu nás čekaly poslední 
přípravy na příjezd sboru Madrigalista 
Mataró. Zástupci PS Cantus přivítali naše 
hosty na bratislavském letišti. Ubytování 
měli zajištěno v Olomouci, odkud vyjížděli 
za poznáváním míst na Moravě. Navštívili 
hrad Bouzov, město Olomouc, poutní mís-
ta Svatý Kopeček u Olomouce a Velehrad, 
město Kroměříž. 

Třetí den pobytu v ČR zavítali do naše-
ho města, kde po přijetí na radnici a krátké 
besedě se starostou následovala prohlídka 

Morkovic. Po slavnostní večeři následoval 
společenský večer v prostorách Sokolovny.  
Další den se konal společný koncert v nád-
herném prostředí Sněmovního sálu kro-
měřížského zámku. Koncert potvrdil rčení, 
že hudba spojuje národy a snad všichni pří-
tomní měli tentýž dojem.

Tyto výměnné zájezdy významně při-
spívají k reprezentaci a poznávání jednot-
livých národů a kultur, které jsou mnoh-
dy velmi rozdílné. PS Cantus za dobu své 
čtyřicetileté působnosti absolvoval řadu 
podobných výměnných zájezdů, které byly 
vždy kulturním obohacením a propagací 
české hudby v zahraničí. 

Petr Kejík
Pozvánka:

PS Cantus pořádá dne 2. 2. 2008 v rámci 
oslav 40. výročí svého založení slavnostní 
ples. K tanci a poslechu hraje jedna z našich 
nejlepších dechových hudeb „GLORIA“ 
z Vracova a skupina „ZA BILOW“. Připra-
ven bude i další program.Předprodej vstu-
penek bude zahájen 

7. 1. 2008. V ceně 180 Kč je místenka 
a večeře. Na společné veselí zvou členové 
PS Cantus.

V letošním roce zaznamenala Základní škola Morkovice velký 
úspěch v soutěži „Běh Emila Zátopka“. Doposud se zúčastnila 16 roč-
níků tohoto korespondenčního běžeckého celorepublikového klání 
smíšených štafet a získala 2. a 3. místo. Tentokrát jsme získali 1.místo 

v ČR a pohár, který patří žákům naší školy. Za všechny blahopřeje 
organizátorka této soutěže učitelka tělesné výchovy Mgr. Bronislava 
Albrechtová.
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Mladší dorost - podzim 2007
Kolo Datum Utkání Výsledek Střelci

1. 11. 8. Morkovice - Paseky Zlín 0:5  

2. 18. 8. O.N.Ves - Morkovice 3:2 Záruba, Dutka 

3. 25. 8. Morkovice – Podlesí 2:1 Smolka, Pajgr 

4. 1. 9. Holešov – Morkovice 2:1 Dutka 

5. 8. 9. Morkovice – Brumov 2:3 Dutka 2 

6. 29. 10. Slušovice - Morkovice 2:1 Řezáč 

7. 22. 9. Morkovice – Karolinka :

8. 29. 9. Valašský FC – Morkovice 1:3 Koláček 2, Dutka 

9. 6. 10. Morkovice – Otrokovice 0:5  

10. 13. 10. Slavičín - Morkovice : soupeř ze soutěže 
odstoupil 

11. 20. 10. Morkovice – Napajedla 5:3 Kocourek 2, Záruba 2, 
Řezáč 

12. 27. 10. Chropyně – Morkovice 0:2 Janček, Záruba 

13.  3. 11. Morkovice - Luhačovice : soupeř ze soutěže 
odstoupil 

Po podzimu je družstvo ml. dorostu na 7. místě se 12 body

Krajský přebor 2007/2008 starší žáci podzim 2007
Kolo Datum Utkání Výsledek Střelci

3. 26. 8. Morkovice – Bojkovice 0:2  

1. 29. 8. Morkovice - Otrokovice 0:1

4. 1. 9. Paseky Zlín - Morkovice 0:2  

5. 9. 9. Morkovice - Vlachovice 2:0 Štěrba, Oplt 

2. 12. 9. Kroměříž B - Morkovice 1:1 Petráš

6. 15. 9. Val.Meziříčí – Morkovice 6:0  

7. 23. 9. Morkovice – Kunovice 1:4 Petráš 

8. 30. 9. Chropyně – Morkovice 4:0  

9. 7. 10. Morkovice – Bystřice p.H. 1:2 Budík 

10. 14. 10. D.Němčí – Morkovice 10:0  

11. 21. 10. Morkovice – Uh.Brod 0:6  

12. 28. 10. Morkovice - Luhačovice 0:2  

13. 4. 11. 1.Valašský FC - Morkovice 3:1 Budík 

Po podzimu je družstvo starších žáků na 13 místě se 4 body.

Podzim 2007 mladší žáci

Kolo Datum Utkání Výsledek Střelci

3. 26. 8. Morkovice – Bojkovice 2:5 D. Pajgr, R. Handl 

1. 29. 8. Morkovice - Otrokovice 0:1

4. 1. 9. Paseky Zlín - Morkovice 2:0 Pajgr, Novák 

5. 9. 9. Morkovice - Vlachovice 0:0  

2. 12. 9. Kroměříž B - Morkovice 7:0  

6. 15. 9. Val.Meziříčí – Morkovice 6:0  

7. 23. 9. Morkovice – Kunovice 1:4 Pajgr 

8. 30. 9. Chropyně – Morkovice 6:1 Pajgr 

9. 7. 10. Morkovice – Bystřice 1:3 Handl R. 

10. 14. 10. D.Němčí – Morkovice 4:3 Pajgr 2, Staňko 

11. 21. 10. Morkovice – Uh.Brod 2:11 Pajgr 2 

12. 28. 10. Morkovice - Luhačovice 1:10 Pajgr 

13. 4. 11. 1.Valašský - Morkovice 5:1 Pajgr 

Po podzimu je družstvo mladších žáků na 14 místě se 4 body.

Starší přípravka krajská soutěž - podzim 2007

Kolo Datum Utkání Výsl. Střelci

1. 25. 8. Morkovice - Chropyně 2:6  Kroupa, Novotný

2. 28. 10. Morkovice – J.Otrokovice 2:1 Hrnčíř, Šesták 

3. 10. 9. V.Otrokovice – Morkovice 5:0  

4. 15. 9. Morkovice - Kunovice 0:3  

5. 23. 9. Uh.Hradiště - Morkovice 9:2 Novotný, Hrnčíř  

6. 30. 9. volno   

7. 7. 10. Kroměříž - Morkovice 5:2 Hrnčíř 2 

8. 13. 10. Morkovice - Boršice 9:4 Gříbek 3, Brablík 
3,Hrnčíř 2, Šesták 

9. 20. 10. Němčice - Morkovice 6:0  

Po podzimu je družstvo starší přípravky na 8 místě se 6 body.

MMiikkrroorreeggiioonn    „„MMOORRKKOOVVSSKKOO““  
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pokračování ze str.  12

Mladší přípravka podzim 2007
Kolo Datum Utkání Výsl. Střelci

1. 25. 8. Morkovice - Chropyně 2:1 Vymazal, Konečný

2. 28. 10. Morkovice – J.Otrokovice 1:6 Vymazal 

3. 10. 9. V.Otrokovice – Morkovice 6:0  

4. 15. 9. Morkovice - Kunovice 1:6  

5. 23. 9. Uh.Hradiště - Morkovice 11:2 Vymazal 2 

6. 30. 9. volno   

7. 7. 10. Kroměříž - Morkovice 2:1 Vymazal 

8. 13. 10. Morkovice - Boršice 2:7 Vymazal 2 

9. 20. 10. Němčice n.H. - Morkovice 1:2 Vymazal 2 

Po podzimu je družstvo mladší přípravky na 7 míste se 6 body.

Zpracoval Luděk Zapletal


